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U.S. Welcomes Sudan Census 
 

The United States welcomes the start of the Fifth Sudan Population and Housing Census.  
The census is a milestone in the implementation of the 2005 Comprehensive Peace 
Agreement (CPA), which ended 21 years of civil war, and will provide important 
information for development planning.  The United States contributed $9.1 million 
towards census preparations.   
 
We commend the efforts of the Government of National Unity, in particular First Vice 
President Salva Kiir, as well as those of the Government of Southern Sudan, the UN, and 
donor countries to make the census a success.  Sudan’s democratic transition requires the 
involvement of all Sudanese, and we encourage all its citizens -- including those in 
Darfur -- to stand up and be counted in this process.  We note that the census is 
independent from the voter registration and elections process scheduled for 2009.   
 
We remain concerned about census issues in Darfur, especially the counting Internally 
Displaced Persons, and we condemn threats by rebel groups against census enumerators.  
We call on all parties to work together to ensure a peaceful and safe conduct of the 
census.   
 

  2008أبريل  23
  

  البيان الصادر عن نائب الناطق الرسمى لوزارة الخارجية الامريكية توم آيسى
  ترحب الولايات المتحدة بالتعداد السكانى بالسودان

  
ترحب الولايات المتحدة بالتعداد السكانى الخامس، فهو يمثل حجر الزاوية فى تنفيذ اتفاقية السلام الشامل 

لقد ساهمت  .وسيوفر آل المعلومات الهامة للتخطيط التنموى  الحرب الأهلية عاما من21 التى أنهت 2005
 . مليون دولار امريكى فى التحضيرات للتعداد السكانى9.1الولايات المتحدة بمبلغ  

  
 حكومة الوحدة الوطنية، خاصة النائب الأول لرئيس الجمهورية السيد سلفا آير، نحن نشيد بمجهودات

ان التحول الديمقراطى فى . وحكومة جنوب السودان والأمم المتحدة والدول المانحة لانجاح هذا التعداد
للمشارآة  -  وهذا يشمل اقليم دارفور- السودان يتطلب مشارآة آل السودانيين؛ لذا فاننا نشجع آل المواطنين

آما ننوه بأن التعداد مستقل عن تسجيل الناخبين وعملية الانتخابات المزمع قيامها فى غام . فى هذا التعداد
2009.  

  
اننا  ما زلنا قلقين بخصوص مشاآل التعداد بدارفور، خاصة بالنسبة للنازحين آما ندين تهديدات المجموعات 

 . مل سويا لضمان تعداد آمن وسلمىالمتمردة ضد العدادين ونناشد آل الأطراف للع


